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کمیته امداد امام خمینی (ره) تشکیل شد تا از آمار افراد بیبضاعت جامعه کاسته شود و  مستمندان
بتوانند با گذر زمان مانند مردم عادی به امرارمعاش بپردازند. با این حساب  میشد امیدوارباشیم که بعد
از سالها ایران کمترین آمار افراد بیبضاعت را داشته  باشد. اما چنین نشد و امروزه مسئولان این نهاد

با افتخار از آمار روز افزون افرادی  که به این کمیته اضافه میشوند خبر میدهند.       اینکه کمیته
امداد امام خمینی (ره)  روزبهروز گستردهتر میشود والبته به آمار افراد زیر پوشش آن هم اضافه
میشود.  محمدرضا محسنیثانی عضو هیأترئیسه کمیسیون اجتماعی مجلس این مسئله را توفیقی

برای  این نهاد نمیداند و معتقد است که باید در سیاستهایی که کمیته امداد در پیش دارد  تجدید نظر
کرد و این وظیفه کمیسیون اجتماعی مجلس است.

همانطور که میدانید مسئولان  کمیته امداد همواره از تعداد بیشمارافرادی که زیر پوشش این کمیته
قرار دارند خبرمی  دهند، گاهی بیست میلیون نفر آماری که میتواند بسیاری از مردم را به این باور 

برساند که در کشوری زندگی میکنند که نزدیک به یک سوم جمعیت آن زیر خط فقر هستند و  این
موضوع اصلاً خوشایند نیست. شما درباره این اطلاعات و اخبار چه نظری  دارید؟

من با نظرات شما موافق هستم و احساس میکنم که ما هدف اصلی را  در اداره این مجموعه گم
کردهایم.

به یاد میآورید که این کمیته به  چه منظور شکل گرفت؟ که در حال حاضر معتقد هستید هدفش را گم
کرده  است؟

بله، نه تنها من بلکه بسیاری از مسئولان هم به یاد میآورند که  این کمیته برای این شکل گرفت چون
یکی از باقیات و صالحات حضرت امام خمینی (ره) است  . قرار بود در این نهاد کارهای مدد جویی در

زمینههای اقتصادی، فرهنگی، اجتماعی،  مسکن و به ویژه درمانی انجام شود.

اما ظاهراً همه اهداف به اقتصاد  معطوف شد؟
این مسئله متأسفانه باعث نگرانی میشود. به نظر میرسد قبح  دریافت صدقه از میان رفته است. در
حال حاضر بسیاری از افراد جامعه که پیش از این  دوست نداشتند که تحت پوشش این کمیته باشند به
راحتی خود را تحت پوشش این کمیته قرار  میدهند به نظر میرسد تبلیغات هم در این زمینه بیتأثیر

نبوده است اما جالب است  این را هم عنوان کنیم که تا حدودی تأثیر منفی گذاشته است.

مجلس هم در این میان امتیازاتی  برای مددجویان قائل شد که به نظر در اضافهشدن تعداد افراد تحت
پوشش تأثیر گذاشته  است در این رابطه توضیح دهید.

بله، به هر حال نمیتوان افرادی را که  واقعاً نیاز به کمک دارند را به حال خود رها کرد اما من هم معتقد
هستم چنین  امتیازاتی میتواند در اضافه شدن آمار دخالت داشته باشد.

این امتیازات شامل چه مواردی  بود؟
مثلاً معافیت از سربازی برای بعضی از افراد که در شرایطی خاص  زندگی میکنند و امتیازات دیگر که

مفصل است. اما همین هم نشان میدهد که بسیاری از  افراد بیآنکه نیاز داشته باشند تحت پوشش
قرار میگیرند. در اصل بیشتر متقاضیان به  همین منظور به کمیته امداد میپیوندند. چرا که از این

مؤلفهها بهرهمند  میشوند

پس میتوان نتیجه گرفت که هر  چقدر هم که این تصمیمات و اقدامات مسئولان به جا باشد باز هم به
اصطلاح عامیانه به  گدا پروری دامن میزند؟

بله، همینطور است و ما در حال حاضر شاهد  چنین اتفاقی در کمیته هستیم که ارزش اقدامات دیگر را
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هم از بین برده  است.

برای جلوگیری  از ازدیاد آمار چه اقدامی لازم است؟
باید حتماً تمهیداتی اندیشیده  شود تا عزت و کرامت این کارها از بین نرود و هر چه بیشتر بالا رود باید
کاری کنیم  که مردم به سادگی نپذیرند که تحت پوشش این کمیته درآیند به نظر میرسد که در این 

رابطه باید کار کارشناسی انجام شود باز هم توسط کمیسیون اجتماعی.

در مورد مراسمهای متعدد این  کمیته بگویید اینکه در فواصل مختلف زمانی اقدام به برگزاری مراسمی
جهت جمعآوری  هدایا میکند. آیا این اقدامات در این حد و اندازه لازم است؟

در حال  حاضر کمیته امداد امام خمینی (ره) مراسمی چون دهه کرامت در ماه مبارک رمضان، جشن 
عاطفهها، جشن نیکوکاری و پایگاههای عید فطر را دارد. در مواقعی هم که جایی دچار  سیل و زلزله
شود این کمیته اقداماتی را انجام میدهد که به نظر من طبیعی است. باید  این را هم در نظر داشته

باشیم که بسیاری از مردم هستند که همواره با همنوعانشان  اظهار همدردی دارند و این همدردی مردم
است که این کمیته را تبدیل به نهادی بزرگ  کرده است

آیا هدف  بزرگتر شدن این کمیته است یا از بین رفتن فقر؟
باید هدف از بین رفتن  فقر باشد که همانطور که گفتم حتماً با سیاستهای جدید و جلساتی که در

مجلس در این  رابطه برگزارخواهیم کرد خط مشی این کمیته را تغییر خواهیم داد.
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